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Mitt kontor i riksdagen, med Luna på besök.
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Riksdagens arbetsår heter formellt riksmöte.

Denna årsredovisning behandlar mitt andra år i

riksdagen, från september 2023 till och med

augusti 2024. 

Syftet med redovisningen är att tydligt och öppet

beskriva hur jag förvaltar det förtroendet jag fått

som riksdagsledamot. Målgrupperna är både

partivänner, sympatisörer och väljare i allmänhet.

I det följande beskriver jag inte bara vad jag gör i

mitt parlamentariska arbete, utan även mitt arbete

inom partiet samt min opinionsbildning – som

också hör riksdagsuppdraget till. 

Utöver att redovisa aktiviteter och prestationer

försöker jag också sammanfatta det viktigaste:

politikens effekter i verkligheten. 

2022 fick Sverige ett maktskifte,
och jag blev invald i riksdagen.
Halva mandatperioden har nu gått.
Mycket har hänt. Mer är på gång. 

Tack för att du läser!



Disposition

Aktiviteter

Vad jag gjort.

Beslut

Nya lagar m.m.

Effekter

Förändring i verkligheten.

Inledningsvis beskriver jag vad

mina politiska mål är och vad jag

arbetar för att uppnå. 

Sedan beskriver jag mitt eget

arbete i riksdagen, inom partiet

och min opinionsbildning.

I efterföljande avsnitt beskrivs

vilka beslut som har fattats.

Däribland ny lagstiftning och

regeringsuppdrag.

 

Dessa prestationer är dock inte

mina personligen, utan det

samlade resultatet av det

politiska lagarbete jag är del av.

Avslutningsvis bedömer jag vad

politiken har haft för effekter i

samhället.

Förändringar i verkligheten bör

för varje väljare, vid varje given

tidpunkt, vara enskilt viktigast i

utvärderingen av förd politik. 

Resultat
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Jag kandiderade till riksdagen på grund av en

stark vilja att med politiska medel bekämpa

allvarliga brottsproblem – som jag på nära håll

bevittnade i mitt yrke som polis. 

I detta första avsnitt beskriver jag vad jag vill

åstadkomma och vem jag är. I efterföljande

avsnitt redovisar jag mina aktiviteter, fattade

beslut och effekter i verkligheten. 

 

OM MIG
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Vad jag vill
Jag gick in i politiken av samma skäl som jag
blev polis och startade mitt säkerhetsföretag –
för att göra Sverige tryggare och säkrare.

Den organiserade brottsligheten och det grova
gängvåldet utgör ett akut och allvarligt hot
mot vår demokratiska samhällsordning. Därför
krävs en offensiv kriminalpolitik, och
Moderaterna har rätt politik för ändamålet.

Jag sympatiserar dock inte bara med den
moderata politiken som medel, utan även dess
bevekelsegrund: en genuin omsorg för
brottsoffer och hederliga medborgare.
  

Moderaternas omsorg för den enskilda
människan kommer vidare till uttryck inom alla
politikområden. Straff ska ge brottsoffer
upprättelse, den som arbetar förtjänar att
behålla mer av sin lön och föräldrar ska själva
få bestämma vilken skola deras barn ska gå i.

Inget annat parti förstår heller lika väl som
Moderaterna betydelsen av en fri och öppen
marknadsekonomi. Därtill hur sänkta skatter
ökar vårt välstånd och i förlängningen stärker
vår gemensamt finansierade välfärd.

 Åren 2009–2021 var jag anställd som polis.

F R E D R I K  K Ä R R H O L M  |  Å R S R E D O V I S N I N G  2 0 2 3 / 2 0 2 4 7



8F R E D R I K  K Ä R R H O L M  |  Å R S R E D O V I S N I N G  2 0 2 3 / 2 0 2 4

Vidare utmärker sig hos Moderaterna en
genuin respekt för rättsstaten och dess
principer. Aktuellt för samtiden är också
ståndpunkten att rättigheter ska tillhöra
individen och vara lika för alla, i motsats till
gruppspecifika rättigheter.

Efterledet – konservatismen – ger uttryck för
ett ansvarsfullt förhållningssätt till politik.
Moderater förstår värdet av att tillämpa en
försiktighetsprincip. Med hänsyn till
samhällets och människans komplexitet måste
politiska beslut fattas med försiktighet och
eftertänksamhet. 

Dessutom finns en historiemedvetenhet; ett
perspektiv som omfattar inte bara det egna
här och nu, utan även förfäder och kommande
generationer; en respekt för det ärvda och en
pliktkänsla inför framtiden. Det knyter även an
till ett ansvar för djur och natur.

Bland mina partivänner finns en förståelse för
värdet av traditioner, kontinuitet och stabilitet.
Det finns en sund vilja att värna våra svenska
grundvärderingar och den etik som är
sprungen ur kristen tradition och västerländsk
humanism. 

Moderaterna vet värdet av god politik, men
förstår att samhället är större än staten och ett
fritt samhälle har en begränsad statsmakt.
Moderaternas ideologi borgar för ett samhälle
som är säkrare, grönare och friare.

Länge blev Sverige fattigare, farligare och allt
mer splittrat. Nu har vi lagt om kursen och har
en ny riktning, i linje med moderat ideologi,
och redan ser vi försiktiga ljusningar. Mitt mål
är ett rikare, tryggare och mer sammanhållet
Sverige. 

“Mitt mål är ett rikare,
tryggare och mer
sammanhållet Sverige”



Vem jag är
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År 2009 började jag jobba som polis i Stockholm.

Samtidigt studerade jag kriminologi, först vid

Stockholms universitet och senare vid Cambridge

University. Jag såg tidigt behovet av det

systemskifte vi nu genomför, och opinionsbildade

länge för detta, bland annat i SvD:s ledarsida.

Jag har även skrivit fler böcker på juridiskt och

kriminologiskt tema: Polishandboken,

Gangstervåld och nu senaste Lag & Ordning.

Efter många år i Polisen startade jag 2021 ett

säkerhetsföretag som hjälper andra företag med

bakgrundskontroller och säkerhetsprövningar. 

År 2022 blev jag invald i riksdagen.

Jag är uppvuxen i ett småhussamhälle, Brunna i

Upplands-Bro utanför Stockholm. I dag bor jag i

Österåker med mina kära fru, vår älskade dotter

och lilla hund. 

Mitt engagemang för rättvisa, lag och ordning har

funnits hela mitt vuxna liv. Det varför därför jag en

gång i tiden sökte till Polishögskolan. Mina motiv

har emellertid förstärkts i och med att min dotter

kommit till världen.

Nu handlar det för mig även om vilket samhälle

Freja ska växa upp i. Ett tryggare och rikare

Sverige är möjligt – och för mig ett måste.

Josefin, Freja, Luna och jag.



AKTIVITETER

I detta avsnitt beskriver jag mitt eget arbete i

riksdagen, inom partiet och min opinionsbildning.

Politisk förändring är ett långsiktigt arbete och ofta

ett resultat av en serie aktiviteter. 

Parlamentariskt arbetet

Opinionsbildning

Partiarbete

I efterföljande avsnitt sammanfattar jag vilka

konkreta beslut som har fattats och vilka effekter

dessa gett i verkligheten.
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Parlamentariskt
arbete
Riksdagens voteringar är bara en mindre del av

arbetet. En stor del av det formella arbetet sker

i de 15 utskotten, där jag ingår i justitie-

utskottet. I utskottet förbereds beslut som

riksdagen sedan fattar. Dessutom träffas alla

moderata riksdagsledamöter regelbundet i den

så kallade riksdagsgruppen, för att informera

varandra om vad som händer och diskutera.   

Parallellt med det formella riksdagsarbetet,

med dess fasta strukturer för sammanträden

och ärendebehandling, pågår informella

processer. Det är en del av varje demokrati att

det ständigt diskuteras, debatteras och

förhandlas mellan olika aktörer.

De moderata ledamöterna i justitieutskottet,

inklusive mig, bildar den moderata

justitiekommittén. Denna kommitté har egna

möten och träffar frekvent justitieministern,

statssekreterare och sakkunniga på

justitiedepartementet, samt ledamöter i

samarbetspartierna. I olika sammanhang

förmedlas information och förs diskussion om

sakpolitik och kommunikation.

Min målsättning är att vi så snabbt som möjligt

ska förverkliga Tidö-avtalet och den moderata

politik vi lovade väljarna i valet. Samtidigt ser

jag ett behov av att vi i flera avseenden går

längre gällande straffskärpningar.

22 mars 2023. Riksdagen röstade ja till svenskt medlemskap i Nato.                         Foto: Melker Dahlstrand

1 1F R E D R I K  K Ä R R H O L M  |  Å R S R E D O V I S N I N G  2 0 2 3 / 2 0 2 4



Utskottsarbetet

En stor del av riksdagsarbetet sker i de 15

utskotten. Jag är arbetande suppleant i

justitieutskottet och ingår således i

Moderaternas justitiekommitté. 

I utskotten behandlas alla propositioner från

regeringen och bland annat även EU:s

lagförslag, som prövas utifrån subsidiaritets-

principen. Under arbetsåret 23/24 har

justitieutskottet behandlat totalt 344 ärenden. 

Utskotten följer också upp beslut som

riksdagen har fattat, och myndighetschefer

bjuds regelbundet in för att besvara frågor.

Inom den moderata justitiekommittén

ansvar för följande områden:

Polisen
Unga lagöverträdare
Processrätt

Brottsoffer

Tillgreppsbrott

Justitieutskottets sessionssal.

45
sammanträden

464
ärenden
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Motioner
Varje riksdagsledamot kan skriva motioner.

Tusentals motioner skrivs varje år, och att

hantera dessa utgör en betydande del av

riksdagsarbetet. Totalt behandlades 2 922

motioner riksdagsåret 23/24, varav 288

behandlades i justitieutskottet. 

När en regering har stöd från en majoritet i

riksdagen, såsom Ulf Kristerssons, är det mer

sällsynt att motioner får bifall. Av de nästan 

3 000 motionerna bifölls endast 34.

De flesta riksdagsledamöter motionerar med

vetskapen om att deras motion ej kommer få

bifall, men gör det för att uppmärksamma en

fråga eller för att lokaltidningar utvärderar

ledamoten utifrån antal skrivna motioner.

Jag är återhållsam med motioner och är noga

med att de fyller en funktion genom att jag

nyttjar dem i opinionsbildande syfte. Det

gånga riksdagsåret motionerade jag om

förbud mot kamphundar.

   

Min motion fick betydande uppmärksamhet

och har skapat en ökad medvetenhet om

problemet med farliga hundar. Ansvarigt

stadsråd är landsbygdsminister Peter Kullgren

och jag har även tagit initiativ ett möte med

hans statssekreterare. Jag kommer fortsätta

att trycka på för en utredning. 

Det är dock många andra som varje år lämnar

in ett batteri av motioner och slentrianmässigt

återanvänder gamla, med ytterst tveksamt

nyttovärde. Hanif Bali har med rätta kallat

detta för "den parlamentariska charaden".

 

motioner lämnades in totalt

2922

34
fick bifall

Propositioner
Regeringen lämnar sina förslag till riksdagen i

form av propositioner, som sedan behandlas i

de olika utskotten. Justitieutskottet har under

arbetsåret 23/24 behandlat 13 propositioner,

med förslag om olika lagändringar och nya

lagar. 

I utskottet diskuteras förslagen och sedan

lämnar utskottet vidare sitt förslag i ett

betänkande, som riksdagen slutligen röstar

om. Utskottets förslag grundar sig på vad

majoriteten av ledamöterna i utskottet anser. 

I och med Tidö-avtalet är samarbetspartierna

Moderaterna, Liberalerna, Kristdemokraterna

och Sverigedemokraterna i hög grad

synkroniserade i utskottet och arbetet är

effektivt. Samarbetet fungerar mycket bra.

Läs mer om vilka propositioner som

behandlats och de beslut som fattats i

kommande avsnitt: Prestationer, sid. 32.
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Debatt
Kammaren är riksdagens hjärta. Här samlas

riksdagens ledamöter för att debattera olika

ärenden. Detta kallade arbetsplenum.

Debatterna handlar oftast om sakfrågor som

riksdagen ska fatta beslut om, vanligtvis

förslag från regeringen (propositioner)

Några av riksdagens större debatter handlar

om ärenden som återkommer varje år, till

exempel statens budget.

En debatt kan också ske med anledning av

en skrivelse. Jag höll till exempel ett

anförande i kammaren när regeringen

lämnade över skrivelsen “Barriärer mot brott

– en socialpreventiv strategi mot kriminella

nätverk och annan brottslighet”.

    

Totalt deltog jag under riksdagsåret med

anföranden i åtta debatter. Anledningen till

att det inte är fler är att vi inom Moderaterna

delar upp olika ämnen mellan oss, vilket

innebär att det aldrig är mer än en moderat i

varje ärende som håller ett anförande, vilket

bidrar till ett mer effektivt riksdagsarbete.

Alla debatter sänds live i SVT. År 2022 var

det i genomsnitt 27 000 tittare. Vid lunchtid

kan det vara över 200 000 tittare. 

    

Debatt i riksdagen den 30 mars om regeringens socialpreventiva strategi.

37
om kriminalpolitik

320
debatter totalt
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Samverkan med
justitiedepartementet
Arbetet i riksdagen fungerar olika ut beroende

på om det egna partiet innehar regerings-

makten eller om partiet är i opposition. I och

med att Moderaterna nu sitter i regeringen är

det justitieministern Gunnar Strömmer som i

allt väsentligt styr den politik som förs. 

Justitiedepartementet såväl som de övriga

departementen är fysiskt åtskilda från

riksdagen, och är belägna på andra sidan

riksbron. Arbetet sker på motsvarande sätt

också i separata processer. Formellt

överlämnar regeringen bara skriftliga

propositioner till riksdagen och utskotten. 

Förslagen i regeringens propositioner är också

färdigförhandlade mellan partierna, med en

grund i Tidö-avtalet och en slutlig beredning i

statsrådsberedningens samordningskansli, där

samtliga samarbetspartier har tjänsteman.

Det sker dock en löpande dialog och ett

samråd mellan departementet och den

moderata justitiekommittén, som jag tillhör. 

Vi har regelbundna möten med ministern och

statssekretare, samt även med andra

riksdagsledamöter från våra samarbetspartier.

I olika forum diskuteras både sakpolitik och

kommunikation. 

Möte med justitieministern 7 december 2023.
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Organisationer jag träffat

Advokatsamfundet 

Lidingö kommun

SKR (Sveriges kommuner och regioner)

Nationellt forensiskt centrum

Områdespoliser från Södermalm

Nationella operativa avdelningen

Stiftelsen The Global Village

Norska polisförbundet

Kriminalvården, anstalten Rosersberg

Slöseriombudsmannen

Tryggare Sverige

Svenskt Näringsliv

Timbro

Amerikanska ambassaden

Staben i Polisens operation Frigg

S:ta Clara kyrka

Polisens it-brottscentrum

Polisen i Botkyrka

Att träffa organisationer, myndigheter och kunniga personer, i syfte att att tillgodogöra sig

relevant information, är en del av riksdagsuppdraget.

Under arbetsåret träffade jag följande organisationer för dialog och diskussioner, enskilt eller

tillsammans med den övriga moderata justitiekommittén:

Möte med poliser om våld, hot och trakasserier mot poliser i tjänsten.
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Polismyndighetens insynsråd
Jag är av regeringen förordnad som ledamot i

Polismyndighetens nationella insynsråd, som

regelbundet sammanträder. Rådets funktion är

att ge allmänhetens insyn i verksamheten och

ge rikspolischefen råd. 

Rikspolischefen är ordförande, och i rådet

finns representanter från samtliga

riksdagspartier. Rådet fattar emellertid inte

några beslut.

   

    

Uppdraget är viktigt mot bakgrund av rådande

läge. Sverige har synnerligen allvarliga

problem med brottslighet som Polisen behöver

hantera. Min uppfattning är samtidigt att

Polisen i flera avseenden kan fungera bättre.

I december 2023 utsåg regeringen Petra

Lundh till ny rikspolischef, som sedan dess

varit ordförande även i rådet. 

   

    

Läs mötesprotokoll:

Rikspolischefen Petra Lundh.
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www.polisen.se

https://polisen.se/om-polisen/organisation/polismyndighetens-insynsrad/
https://polisen.se/om-polisen/organisation/polismyndighetens-insynsrad/
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Opinionsbildning

Totalt antal 
debattartiklar,
omnämnanden 
och intervjuer

Källa: Retriver

En viktig del av riksdagsuppdraget är

opinionsbildning. Proaktivt sker detta primärt

genom debattartiklar och inlägg i sociala

medier. Ett samlat mått på opinionsbildande

aktiviteter är det totala antalet debattartiklar,

intervjuer och omnämnanden i tv och

tidningar.

Omnämnanden sker ofta på grund av inlägg i

sociala medier, men också genom referenser

till debattartiklar eller intervjuer. Att nå en

bredare publik genom traditionell media är en

viktig del av opinionsbildningen.

Under hösten 2023 fick jag mycket medial

uppmärksamhet på grund av Jamal El-Hajs

polisanmälan mot mig (läs mer på nästa sida)

men även rensat för detta har den mediala

synligheten varit större riksdagsåret

2023/2024 jämfört med 2022/2023.

Ett av mina mål inför det senaste riksdagsåret

var också att just öka min synlighet, i syfte att

i större utsträckning opinionsbilda för den

förda politiken och stärka det liberal-

konservativa perspektiv i samhällsdebatten.
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Striden mot El-Haj
Jag kommenterade i SvD och skrev på X att

den socialdemokratiska riksdagsledamoten

El-Haj hade kopplingar till Hamas och borde

uteslutas från sitt parti. Det föranledde att

han i oktober 2023 anmälde mig för förtal. 

Anmälan var uppenbart politiskt motiverad

och jag backade inte. Jag stod för det jag

sagt och skrivit, och menade att det är något

som måste kunna framföras i en demokrati.

Efter en granskning konstaterade också

åklagaren att mina uttalanden låg inom

ramen för politisk debatt och yttrandefrihet. 

Under tiden framkom dock fler besvärande

uppgifter om El-Haj, och trots att Magdalena

Andersson först försvarade honom, fick han

till slut lämna partiet som jag uppmanat till

från allra första början.
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Artiklar och intervjuer
Under arbetsåret har jag totalt skrivit 14 artiklar.

Till dessa räknar jag alla egenskrivna artiklar i

tryckpress: debattartiklar, repliker på debatt-

artiklar, gästledare och genmälen på ledarsidor.

Artiklarna har publicerats i Expressen,

Aftonbladet, DN, SvD, GP och Polistidningen.

En enskild artikel har en högst marginell och

långt ifrån mätbar påverkan på opinionen, men

den samlade effekten av alla opinionsbildande

insatser från högerpolitiker och högerdebattörer

gör skillnad. Med mina kunskaper och insikter i

kriminologi och kriminalpolitik vill jag också

bidra med argument och fakta som kan föras

vidare och återanvändas i andra sammanhang.

Därför skriver jag.

 

    

14
artiklar

11
intervjuer

www.karrholm.se/texter

Intervju i Expressen 17/5 -24 om behovet av nolltolerans mot gangsterkultur i skolan.
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https://karrholm.se/texter/
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Förbud mot farliga hundar

Jag är återhållsam med att skriva motioner i

riksdagen och är noga med att de fyller en

funktion genom att jag nyttjar dem i

opinionsbildande syfte. En fråga jag ansett vara

angelägen att lyfta är det växande problemet

med farliga hundar i samhället, vilket har lett till

fler attacker mot både andra hundar och barn.

I nuläget kan vem som helst importera, avla

och köpa hundtyper som i andra länder är

förbjudna, eller som det finns särskilda krav 

för att äga. Mitt krav på en förebyggande lag-

stiftning har fått betydande uppmärksamhet. 

             I de rätta händer är inte  

             heller en handgranat farlig.

Det betyder inte att vi kan tillåta alla

människor i Sverige att ha

handgranater hemma.
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Ansvarigt stadsråd är landsbygdsminister

Peter Kullgren och jag har tagit initiativ ett

möte med hans statssekreterare. Jag

kommer fortsätta att trycka på för en

utredning. 



Sociala medier
Sociala medier är en central del av opinions-
bildningen och därmed av riksdagsuppdraget.
Jag har kontinuerligt varit aktiv på X, Instagram
och Facebook. Totalt har jag drygt 60 000
följare, varav knappt 47 000 på X.  

Jag har medvetet valt bort TikTok för att inte
bidra till användande av en applikation som
nyttjas av det kinesiska kommunistpartiet för att
sprida propaganda och desinformation som
skadar Sverige och väst.

I januari 2024 publicerade jag dock som ett
undantag ett klipp på TikTok riktat mot
gängkriminella i Sverige; med en upplysning om
att straffet dubblerats för grovt vapenbrott.
Filmklippet fick 962 300 visningar, 68 000 gilla-
markeringar och 3 665 kommentarer. 

Inlägg: 101

Följare: 8 700

Inlägg: 1 225

Följare: 47 400

Inlägg: 173

Följare: 2 500
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Leveransrapport
För att ge en överblick över allt som sker inom

kriminalpolitiken har jag sammanställt en

leveransrapport. Den redovisar ny lagstiftning,

uppdrag till myndigheter och budgetbeslut.

Syftet är både att bilda opinion och att

återrapportera till mina väljare samt partivänner.

Leveransrapporten har hittills haft över 100 000

unika sidvnsingar

Påbörjat

Klart

Lagstiftningsprocess

Uppdrag till myndighet

Budgetbeslut

www.karrholm.se
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https://karrholm.se/leveransrapport/
https://karrholm.se/leveransrapport/


Ny bok: Lag & Ordning

Fler behöver få en djupare förståelse för varför

det pågående systemskiftet behövs och vad

det innebär. Därför skrev jag boken Lag &

Ordning: en konservativ och liberal

kriminalpolitik (Timbro förlag). Boken är också

skriven för att blicka framåt; vad mer kan

göras efter den innestående mandatperioden?

Min ambition är högre än att bombattentat och

hänsynslösa skottlossningar upphör. Jag vill

att min nyfödda dotter ska växa upp i ett

Sverige som är väsentligt tryggare och säkrare

än i dag.

  

“För att framgångsrikt bekämpa

brottslighet i ett samhälle krävs, som

Fredrik Kärrholm förtjänstfullt

framhåller, större medvetenhet om

vad som gör att brotten begås.”
 

PJ Anders Linder

chefredaktör och vd för Axess

”Fredrik Kärrholms bok är ett mycket

värdefullt bidrag till debatten om hur

Sverige konkret ska kunna komma till

rätta både med gäng-brottsligheten

och det utanförskap som göder den.”
 

Paulina Neuding

ledarskribent i SvD

Anförande vid bokrelease på Timbro.

Boken i handeln.
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Partiarbete
Att bidra till partiarbetet är ett viktigt ansvar

som riksdagsledamot. Under det gångna

arbetsåret var EU-valrörelsen en central

händelse, men både före och efter den har

insatser gjorts för att förbättra chanserna att

vinna även nästa val. Därtill är en viktig del att

bidra till att utveckla partiets politik.

Moderaterna har en stark partiorganisation.

Verksamheten är decentraliserad med

länsförbund som består av lokalföreningar.

Jag är medlem och vice ordförande i

föreningen Hedvig Eleonora på Östermalm i

Stockholm. Eftersom jag flyttat till Österåker

har jag nu börjat engagera mig även där.

  

Kampanj.

I lokalföreningarna sker mycket aktivitet:

kampanjer, medlemsvärvning, utbildning m.m.

Det är också som ombud för en lokalförening

som deltagande sker på förbundsstämman. 

Politikutveckling sker ytterst genom debatt

och beslut på förbunds- och partistämmor.

Beslut föregås av att enskilda medlemmar

skriver motioner eller att förbunds- eller

partistyrelsen skriver propositioner.

Partistämmobeslut bygger ofta på

arbetsgrupper som partistyrelsen tillsatt. 

Politik som bedrivs i regeringsställning och

förverkligas med lagstiftning har i regel

dessförinnan beretts i partiet
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EU-valrörelse
Under april, maj och juni bedrevs EU-

valrörelse. Det var en intensiv period med

många kampanjer och dörrknackning. Utöver

att delta i min egen föreningens aktiviteter

stöttade jag andra föreningar runtom i staden

och länet, från Södertälje till Åkersberga. 

Den sista insatsen under valrörelsen var att på

valdagen den 9 juni 2024 utföra heders-

uppdraget att dela ut valsedlar vid en vallokal.

Det var fint att se så många ta demokratiskt

ansvar och rösta. Vid vallokalen rådde det en

respektfull stämning med vänliga leenden.

Valförrättarna skötte sitt uppdrag med stor

omsorg. Jag är både tacksam och stolt över

vår starka demokratiska tradition i Sverige. 

Moderaterna ökade från 16,8 till 17,5

procent, och blev näst största parti.
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Arbetsgrupp för förebyggande
insatser mot kriminalitet

Inför partistämman 2023 tillsattes fem

arbetsgrupper, för att utveckla Moderaternas

politik. Efter valet 2022 rivstartade den nya

regeringen och riksdagsmajoriteten för att

genomför den politik vi gick till val på.

Samtidigt måste politiken fortsätta att

utvecklas på längre sikt. 

En av arbetsgrupperna hade i uppgift att

utveckla den brottsförebyggande politiken.

Jag fick äran att representera Stockholms stad

i arbetsgruppen, och till ordförande för

gruppen utsågs min kollega i justitieutskottet,

Louise Meijer. 

Arbetsgruppen var i praktisk mening klar

med arbetet före riksdagsåret 2023/2024,

men en förlängning av det var behandlingen

av dess förslag på partistämman 2023.

Arbetsgruppens rapport låg till grund för en

proposition till stämman.

Jag ingick även i det utskott som på

stämman behandlade propositionen – och

förslagen antogs slutligen av stämman. 

Till exempel beslutades att Moderaterna ska

verka för att skolor ska ha nolltolerans mot

normbrytande beteende, såsom oordning,

kränkningar och respektlöst beteende.

Med Louise Meijer, som ledde arbetsgruppen för en utvecklad brottsförebyggande politik.
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Kommunal polis – en fråga jag driver
Om denna viktiga fråga arrangerade jag ett

seminarium i riksdagen. Deltog gjorde bland

andra den tidigare moderata statssekreteraren

och domaren Krister Thelin, och den tidigare

rikspolischefen Bengt Svenson.

Jag motionerade även om saken till förbunds-

stämman i Stockholm, som skickade förslaget

vidare till partistämman. Inför partistämman var

stödet starkt, och i SvD publicerade jag en

debattartikel tillsammans med Christoffer Fjellner,

oppositionsråd i Stockholm, Helena Nanne,

oppositionsråd i Malmö.

På partistämman jämkades förslaget med

partistyrelsen, och en arbetsgrupp tillsattes med

uppdraget att utvärdera för- och nackdelar med

en kommunal ordningspolis. Arbetsgruppen, som

jag ingår i, ska presentera sin rapport nästa år.

Regeringen gör nu en historisk satsning på

rättsväsendet. Sverige ska få en polistäthet

motsvarande EU-snittet och målet är en stärkt

polisnärvaro i hela landet. Det är bra, men jag

förordar också ett komplement i form av en

kommunal ordningspolis, med lokalt fokus.

Den statliga polisen bör fortsatt utreda brott och

rycka ut vid 112-larm. Den kommunala

ordningspolisen bör arbeta förebyggande och

med lokal ordningshållning, även om en sådan

lokal polis också kan stötta den statliga polisen

när så är möjligt och behövs.

I dag finns cirka 4 000 ordningsvakter anställda

av bevakningsföretag, som i hög utsträckning

har kommuner som uppdragsgivare. En bättre

lösning är en kommunalt anställd ordningspolis,

eller en kommunvakt, med större befogenheter

än dagens ordningsvakter.  

Seminarium i riksdagen den 28 september 2023 om kommunal polis.
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Interndemokrati
Moderaternas politik utvecklas i huvudsak på

två sätt. Det ena sättet är att parti-styrelsen

lägger fram en proposition som partistämmans

ombud röstar om. Det kan handla om enskilda

sakförslag men ofta mer omfattande program.

Detta föregås normalt av arbetsgrupper som

partistyrelsen tillsatt, som tar fram rapporter

som utgör underlag för propositionerna.

Det andra sättet är att enskilda medlemmar,

föreningar eller förbundsstyrelser skriver

motioner, som antas på föregående

förbundsstämma och skickas vidare till

partistämman för att avslås eller antas.

På partistämman debatteras propositioner och

motioner, och det är förbundens ombud som

med votering avgör partilinjen. I praktiken krävs

dock en övertygad partiledning för att förslag

ska förverkligas som regeringspolitik. 

 

Förbundsstämman debatterar
och röstar om motioner, och
skickar vidare vissa till
partistämman.

Lokalföreningens medlemmar
skriver motioner och röstar
fram ombud till förbunds-
stämman.

Ombuden på den nationella
partistämman debatterar och
röstar om motioner och
partistyrelsens propositioner. 

FÖRENING

FÖRBUND

PARTISTÄMMA

Utfallen i voteringarna
fastslår partilinjen.

Anförande på partistämman hösten 2023.
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Personliga
höjdpunkter
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På The Spectators sommarfest

stiftade jag bekantskap med Kemi

Badenoch, frontrunner för att bli

partiledare  för Tories.

Min bokrelease för Lag & Ordning,

som Gunnar Strömmer och Happy

Hilmarsdottir Arenvall medverkade i.

Av mina moderata kollegor i

riksdagsgruppen fick jag 2023

utmärkelsen Årets frihetskämpe,

tack vare min strid mot El-Haj.



Föreningsstämmor, förbundsstämmor,

partistämmor, intern debatt, offentlig debatt,

utredningar, remisser, lagrådsremisser,

utskottsbehandling och mer debatt – leder till

sist fram till ny lagstiftning. 

I detta avsnitt redovisas både viktiga nya lagar,

hur lagstiftningsprocessen går till och andra

typer av beslut. 

 

BESLUT
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Typer av beslut

Pågår
75%

Genomfört
14%

Kvarstår
11%

Status för Tidö-avtalet
Samarbetspartierna Sverigedemokraterna,

Moderaterna, Kristdemokraterna och Liberalerna

är överens om att ta ansvar för Sverige i ett

gemensamt samarbete under mandatperioden.

Till grund för detta samarbete ligger TIdö-

avtalet, som partierna kom överens om inför

regeringsbildningen i oktober 2022.

 

TIdö-avtalet syftar till att effektivt genomföra

reformer som löser samhällsproblem inom

områden som kriminalitet, migration, integration,

ekonomi, skola, sjukvård och energi. Tidö-

avtalet överlappar i hög grad Moderaternas val-

löften, men regeringens arbete omfattar mycket

mer för att göra Sverige rikare och tryggare.

Vid sidan av riksdagens lagändringar och beslut

om budget fattas av regeringen många andra

viktiga beslut: ändringar av förordningar, beslut

om uppdrag till myndigheter, utnämningar av

myndighetschefer och tillsättandet av andra

funktioner i statsförvaltningen. 

Till exempel har Polisen fått i uppdrag att öka

antalet inre utlänningskontroller, för att upptäcka

fler personer som uppehåller sig illegalt i

Sverige. Kontrollerna ökade därmed med nästan

hundra procent (!) 2023 jämfört med 2022.

 

205 propositioner beslutade i riksdagen

131 tillsatta utredningar av regeringen

54 ändrade utredningsdirektiv 

Totalt över 8 000 regeringsbeslut

Över 3 000 namnärenden
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76%
av alla Moderatenras vallöften

uppfyllda eller påbörjade

89%
av Tidö-avtalets punkter 
uppfyllda eller påbörjade



Utredning
En statlig utredning tillsätts för att utreda frågan.
En kommitté eller en person, särskild utredare, får
i uppdrag att undersöka förutsättningarna för det
regeringen vill genomföra.

Remiss
Utredningens betänkande skickas på
remiss till berörda myndigheter,
organisationer, kommuner och andra
intressenter som får lämna synpunkter,
så kallade remissvar. 

Lagrådsremiss
Regeringen bearbetar därefter
förslaget i betänkandet och skriver
ett förslag till lag. I många fall
lämnas förslaget till Lagrådet som
granskar regeringens förslag.

Proposition
Regeringen bearbetar därefter
förslaget vidare och lämnar det sedan
som en proposition till riksdagen. 

Utskottsbetänkande och beslut
Ett eller flera av riksdagens utskott lämnar synpunkter på förslaget och
ett utskottsbetänkande skrivs. Slutligen röstar riksdagen röstar om
förslaget. Om en majoritet i riksdagen röstar för förslaget utfärdas den
nya lagstiftningen i Svensk författningssamling, SFS.
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Hur lag 
blir till



Urval av viktiga beslut
Nedan är en förteckning av ett urval av alla

beslut som fattats under riksdagsåret 2023/2024. 

 

www.karrholm.se
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Läs mer:

Påbörjat

Ökade anslag till rättsväsendet

Klart

Starkare polis

Obs! Detta är ett urval av allt som
sker och ingen fullständig förteckning.

Utökade befogenheter vid gräns

Preventiva tvångsmedel

Utökade befogenheter för ordningsvakter

Säkerhetszoner

Anonymitetsskydd för poliser

Fler tvångsmedel mot efterlysta

Stöd till Polisen från Försvarsmakten

Femdubbling av övervakningskameror

Tillåta ansiktsigenkänning

Automatisk avläsning av registreingskyltar 

Sverige medlem i Nato

Allmänt

Förbud mot ny kärnkraft avskaffad

Finansiering utredd för ny kärnkraft

Sänkt skatt på drivmedel

Sänkt skatt på arbete

Sparande skattefritt i ISK upp till 150 tkr

Sänkt gräns för häktning

Skärpta straff

Skärpta straff för brott vanliga i gäng

Dubblerat straff grovt vapenbrott

Enklare att återta brottsvinster

Peventiva vistelseförbud

Sänkt skatt för pensionärer

Ny påföljd: förvaringsdom

Hyra fängelseplatser utomlands

Skärpta straff för unga förbrytare

Dagens mängdrabatt avskaffas

Skärpta straff vid återfall i brott

Avskaffas presumtion mot fängelse

Fler utvisningar

Återkallelse av medborgarskap

Föräldrastödsprogram byggs ut

Sociala åtgärder

Utökad lovskola för barn med behov

Höjda försörjningskrav

Minskad invandring

Fler och mer effektiva utlänningskontroller

Återvändandecenter 

Anpassa regelverk till EU-rättens miniminivå 

https://karrholm.se/leveransrapport/
https://karrholm.se/leveransrapport/


EFFEKTER
Förändringar i verkligheten

Vad beslut har haft för effekter i verkligheten

är, menar jag, det enskilt viktigaste för att

utvärdera politiken. I detta avsnitt redogör jag

för flera positiva effekter.

Ekonomi m.m.

Brottslighet

Migration
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Ekonomi
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Kampen mot inflationen är vunnen. Inflationsmålet väntas nås under 2024. Samtidigt

har dock läget på arbetsmarknaden försämrats och arbetslösheten har stigit. Svensk

ekonomi är i en lågkonjunktur, men bedöms vända uppåt under 2025.

Vanliga människor får mer pengar i plånboken. Skatten sänks för både löntagare och

pensionärer. 2024 hade Sverige det lägsta skattetrycket sedan 1975. Lägre än under

Bohman, Bildt och Borg. Under 2025 sänks skatterna ytterligare, samtidigt som

stigande reallöner nu förväntas. 

Bensinpriset har sjunkit kraftigt. När denna redovisning skrivs är bensinpriset under 17

kronor – det lägsta sedan 2021. Världsmarknadspriset på råolja har förvisso fallit, men

det det sjunkande priset förklaras i hög utsträckning av en reducerad reduktionsplikt

(från 7,8 procent för bensin och 30,5 procent för diesel till 6 procent för både bensin

och diesel). Under 2025 kommer dock reduktionsplikten att höjas något från 6 till 10

procent, av miljöhänsyn, men det kompenseras med sänkta skatter på bensin.

Sverige är säkrare med Nato-medlemskap. Som medlem i Nato omfattas Sverige av

de ömsesidiga försvarsgarantier som följer av artikel 5 i nordatlantiska fördraget, vilket

har en avskräckande effekt på Ryssland och minskar risken att dessa antagonistiska

regim använder sig av militära maktmedel mot Sverige.

m.m.



Brottslighet
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Utvecklingen med allt fler skjutningar kan vara bruten. Under perioden januari till juli

2024 inträffade 164 skjutningar, det lägsta antalet som registrerats sedan 2017.

Statistiken bör dock tolkas med försiktighet. Det kan ske plötsliga ökningar av

skottlossningar och bombattentat beroende på konflikter mellan kriminella nätverk.

Antalet skjutningar i Sverige, januari–juli:

Utvecklingen av skjutningar speglar inte heller nödvändigtvis den organiserade

brottslighetens omfattning: stölder, häleri, bedrägeri, smuggling (inte bara av

narkotika, utan även av falska läkemedel, alkohol, tobak och vapen), människohandel,

koppleri, arbetskraftsexploatering, utpressning, olaglig avfallshantering, illegal

spelverksamhet, idrottskorruption, ransomware, penningtvätt, olaglig reklam,

företagskapningar – med mera. Vissa nätverk är specialiserade, men många ägnar sig

åt flera brottstyper och är multikriminella. De mest professionella undviker in i det

längsta våldsamma konflikter.

Framgång bör således inte mätas i vare sig fängelseår eller antal skjutningar. Mer

betydelsefullt är hur många som bedöms vara involverade i organiserad brottslighet.

Polisen har fått och redovisat ett kartläggningsuppdrag. Det bör följas upp.

Utsattheten för brott, som Brottsförebyggande rådet mäter genom Nationella

trygghetsundersökningen, har ännu inga nyare resultat än för 2022. Den utsatthet som

rapporteras i den senaste rapporten, NTU 2023, avser utsatthet under året 2022.

Källa: Polisen



Migration

3 9F R E D R I K  K Ä R R H O L M  |  Å R S R E D O V I S N I N G  2 0 2 3 / 2 0 2 4

Förra årets trend med ett minskat antal asylsökande till Sverige och minskat antal

beviljade uppehållstillstånd fortsätter. Enligt Migrationsverkets prognos ser Sverige 

ut att få det lägsta antalet asylsökanden sedan 1997 – och för första gången på över

50 år har Sverige nettoutvandring.

Samtidigt som antalet asylsökande i EU är på en fortsatt hög nivå, fortsätter

nedgången i Sverige. Till och med vecka 30 under 2024 hade totalt 5 600 asyl-

ansökningar registrerats. Det är en minskning med 27 procent jämfört med

motsvarande period förra året. 

2023 ökade utvandringen bland personer födda i bland annat Irak, Somalia och

Syrien. 2023 var nettoinvandringssiffrorna för personer födda i dessa länder negativa.

Enligt preliminär statistik från SCB har Sverige till och med maj i år en negativ

nettoinvandring. 

Regeringens satsningar för en förbättrad folkbokföring antas dock bidra till detta

utfall, men utvandringen (eller återvandringen) ökar markant även rensat för

Skatteverkets utökade kontroller och rättelser i folkbokföringen (som sorteras i

kategorin ”okänt utvandringsland”).

Antal utvandringar exklusive okänt eller obefintligt utvandringsland under 

första halvåret, 2000–2024:

Källa: SCB
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Mer aktiv i den parlamentariska processen1 Under min första tid i riksdagen har jag gradvis lärt mig allt mer om
hur den parlamentariska processen fungerar. Jag har som mål
kommande arbetsår att bli mer aktiv i denna och i större utsträckning
också delta i aktiviteter i kammaren. 

Bli aktiv i partiorganisationen i Österåker2 Efter många trivsamma år på vårt älskade Östermalm har vi köpt hus
i Österåker, där lilla Freja nu kan få lära sig gå med gräs under
fötterna. Jag ser fram emot att engagera mig för Moderaterna i
Österåker när flyttlasset kommit fram. Som sidomedlem kommer jag
även fortsätta att stötta min gamla lokalförening Hedvig Eleonora.

Ökad medial synlighet3 Under mitt andra riksdagsår har jag haft en något ökad medial
synlighet jämfört med föregående år. Målet är att öka denna
ytterligare något kommande arbetsår. Att moderater syns och
förklarar vår politik och dess syften är viktigt för att vinna ett ökat
förtroende och för att vinna valet 2026.

Mål 2024/2025

fredrik.karrholm@riksdagen.se

Min utgångspunkt är att ständigt utveckla mitt arbete, bli mer effektiv och prestera

bättre. För kommande arbetsår i riksdagen har jag tre prioriterade mål.

Är det något du undrar över kring denna årsredovisning eller politiken i övrigt? Eller

är det något du vill dela med dig av? Hör gärna av dig:

mailto:fredrik.karrholm@riksdagen.se


Sverige blev länge fattigare och farligare. Nu
har vi en annan kurs och riktning, och redan
ser vi försiktiga ljusningar. Arbetet fortsätter
med målet att göra Sverige rikare och tryggare.

Kontakt

fredrik.karrholm@riksdagen.se

www.karrholm.se

@fredrik.karrholm

@FredrikKarrholm

@fredrik_k
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